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Denna bilaga innehåller samrådsredogörelsen för detaljplan 
Hässleholmen 3:1 med flera där samtliga inkomna yttranden 
presenteras i sin helhet.

Inledningsvis redovisas omständigheterna för samrådsmötet. 
Därefter presenteras en sammanfattning av de inkomna 
yttrandena samt de revideringar som har gjorts i detaljplanen. 
Slutligen presenteras samtliga inkomna yttranden med 
tillhörande svar.



PLANBESKRIVNING  -  DETALJPLAN 3

Innehåll
Samrådsredogörelse 4

1. Sammanfattning 4

2. Yttranden från remisspart 6

3. Yttranden från sakägare 15

4. Synpunkter från övriga 18

5. Samrådsmöte 19

6. Kvarstående synpunkter 19



SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN4
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Samråd enligt PBL (2010:900) 5:11 avseende planförslag 
upprättat den 29 juni 2022 har ägt rum under tiden 2 
september 2022 – 30 september 2022 och har annonserats i 
Borås Tidning. Berörda markägare har underrättats med brev 
till granskningen. Under samrådstiden har detaljplanen varit 
anslagen i Stadshuset. Handlingarna har även varit tillgäng-
liga på kommunens hemsida.

16 remissinstanser, 4 sakägare samt 1 övrig har skickat in 
yttranden under samrådstiden. 

Sammanfattning av remissparters 
yttranden
Detaljplanens remissparter har haft synpunkter på ett antal 
punkter:

Byggnader & ytor
 »

 »

 »

 »

 »

 »

Anser att byggrätt, prickad mark och satt nockhöjd 
begränsar möjligheterna inom området kring BAIK-
stugan. Detta har tillgodosetts genom förändringar 
i plankartan gällande prickmark och nockhöjd samt 
förtydligande gällande kvarvarande byggrätt.

Trafik
Förtydligande behövs över hur exploateringen påverkar 
påfarterna på riksväg 40. Detta har tillgodosetts genom 
ytterligare utredning.
Det bör förtydligas i planbeskrivningen att för att 
uppfylla krav på räddningstjänstens insatsmöjligheter 
kan räddningsvägar behöva anläggas samt att brandpos-
ter säkerställs. Detta har tillgodosetts.
Poängterar vikten av att behålla möjligheten att anlägga 
ett öst-västligt stråk genom Hässleholmsparken med 
anslutning till de centrala ytorna kring BAIK-stugan. 
Detta regleras inte i planen.

Natur & vatten
Den skyddsvärda eken i västra delen av planområdet 
måste skyddas. Detta har tillgodosetts.
Där det går bör grönytor anläggas för att gynna den 
biologiska mångfalden. Detta omöjliggörs ej av planen.
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 »

 »

 »

 »

 »

 »

 »

 »

 »

 »

 »

Dagvattenutredning bör kompletteras med planens 
belastning på diket nedströms, fördröjningsvolymer 
samt utökad byggrätt. Detta har tillgodosetts genom 
komplettering av utredning.
Dagvattenhanteringen bör säkerställas inom planområ-
det. Detta har tillgodosetts.
Planbeskrivningen bör beskriva åtgärder för förhin-
drandet av spridande av gummigranulat från konstgräs-
planerna. Detta har tillgodosetts.
Plankartan bör kompletteras med en bestämmelse för 
att undvika att släckvatten från parkeringshus kommer 
ut i VA-nätet. Denna fråga hanteras i bygglovsfasen.
Effekten av ett 100-årsregn bör förtydligas i planbe-
skrivningen. Detta har tillgodosetts.

Övrigt
Närliggande slänt bör utredas i förhållande till block- 
och bergstabilitet. Detta har tillgodosetts genom 
ytterligare utredning.
Eventuella föroreningar i fyllnadsmassor bör utredas, 
och konsekvenserna av dessa hanteras i planen. Detta 
har tillgodosetts.
Buller måste beaktas i både byggnads- och använd-
ningsfasen. Detta har resonerats om i planbeskriv-
ningen.
Förtydliga hur riktvärden för buller på skolgård uppnås. 
Detta har tillgodosetts.
Risknivån kring kylanläggningen bör klargöras. Detta 
har förtydligats i planbeskrivningen.
Planbeskrivningen bör kompletteras med en samlad 
bedömning av riskkällorna. Då riskkällorna inte 
bedöms påverka varandra har ingen samlad bedömning 
gjorts.

Sammanfattning av sakägares yttranden
Även sakägare har haft synpunkter på detaljplanen:

Byggnader & ytor
 »

 »

 »

 »

 »

 »

Inomhushall för bandy föreslås, samt en utredning 
för positiva effekter detta skapar för Borås stad. Detta 
har ej tillgodosetts då tryggheten i området bedöms 
försämras vid byggnation av en stängd hall.
Den centrala ytan kring nuvarande BAIK-stuga tillåta 
byggnader för nödvändiga ytor. Detta har tillgodosetts.
Nödvändig yta för seriespelsgodkänd rugbyplan bör 
säkerställas. Detta har tillgodosetts.
Föreslår byggnation av skatepark vid ”scenen” söder om 
bef. idrottshall. Detta omöjliggörs ej av planen.
Gör om bef. idrottshall till skola/fritids. Detta omöjlig-
görs ej av planen.
Önskar hinderbana eller utegym. Detta omöjliggörs ej 
av planen.

Trafik
 »

 »

 »

 »

 »

 »

Önskar att den nord-sydliga vägen mellan planerna 
endast kan användas av gångtrafikanter. Detta har 
tillgodosetts.
Önskar att motortrafik undviks på den nord-sydliga 
vägsträckan öster om allaktivitetshuset. Detta har 
tillgodosetts och förtydligats i illustrationsplanen.
Föreslår parkering på gräsyta söder om allaktivitets-
huset. Detta har ej tillgodosetts, då ytan behövs för 
fördröjning av dagvatten och skyfall.
Önskar parkeringsmöjligheter kring den centrala ytan. 
Detta har ej tillgodosetts, då målsättningen varit att 
undvika trafik genom området i största möjliga mån.

Övrigt
Önskar god belysning i området. Detta hanteras ej i 
detaljplan.
Önskar att aktiviteter i området inte pågår för sent på 
kvällarna. Detta hanteras ej i detaljplan.

Ändringar i planförslaget
Yttrandena och arbetsmöten har lett till att detaljplanen 
har reviderats på några punkter. Planens innehåll vad avser 
markanvändning och principer är i allt väsentligt bibehållet.

Granskningshandlingen innebär efter revideringsförfarande 
följande ändringar jämfört med samrådshandlingen:

 » Det skyddsvärda trädet i väster har fått ett skyddsom-
råde om 20 meter i diameter.

 » Bestämmelse om buller har lagts till för att säkerställa 
de riktvärden som är beslutade av Miljö- och konsu-
mentnämnden.

 » Bestämmelse om marksanering innan startbesked har 
lagts till.

 » Dagvatten- och skyfallsutredning har utökats. Yta för 
dagvattenhantering har specificerats.

 » Den norra entrén har ändrats till användningen gata. 
Längs planområdets östra sida är det numera gång- och 
cykelväg.

 » Bestämmelse om obrännbar fasad har tagits bort och 
ersatts med prickmark.

 » Bergteknisk utredning har tagits fram.
 » Egenskapsgräns i sydost har tagits bort så att m1 gäller 

för hela ytan som är tänkt för parkering.
 » Bestämmelseformulering för korsmark har justerats och 

ytorna har försatts med högsta nockhöjd.
 » De centrala byggrätterna har försetts med bestämmelse 

om största byggnadsarea samt fått en höjd högsta 
nockhöjd.

 » Egenskapsgränser har justerats i planområdets sydvästra 
hörn för att säkerställa framkomlighet med motorfor-
don.
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Egenskapsgräns för prickmark har justerats efter 
befintlig bebyggelse i väst.
Bestämmelse som syftar till att säkerställa att förorenat 
släckvatten inte når VA-nätet har lagts till.

Handläggning
Kommunstyrelsen gav 2020-10-28 i beslut § 416 Samhälls-
byggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att ändra 
detaljplanen för del av Hässleholmen 3:1 (Boda idrottsplats).

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2020-11-19 i beslut 
§ 362 att ge Samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 
upprätta detaljplan.

Samhällsbyggnadsnämnden tog 2021-10-14 inriktningsbeslut 
som grund för avvägningar i planarbetet.

Mellan den 2 september 2022 - 30 september 2022 var 
detaljplanen på samråd och bearbetades efter detta utifrån 
inkomna synpunkter.

2. Yttranden från remisspart

S1 Kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker samrådsförslaget med kommen-
tar.

Sammanfattning 
Syftet med den nya detaljplanen är att möjliggöra utveckling 
av Bodavallens idrottsområde. Detaljplanen skapar förut-
sättningar för idrottsområdet att utvecklas över tid och för 
fler verksamheter att nyttja området. I området planeras 
ett allaktivitetshus med fullstor idrottshall och lokaler för 
skol- och föreningsverksamheter. Detaljplanen tillskapar fler 
byggrätter som möjliggör att framtida behov kan tillgodoses.

Den norra entrén utgörs i planförslaget av både kvartersmark 
och allmän plats mark. Kommunstyrelsen ser svårigheter vid 
genomförandet och skötsel av denna yta. Samhällsbyggnads-
nämnden bör pröva en reviderad planutformning i denna del. 

Ärendet i sin helhet
Syftet med den nya detaljplanen är att möjliggöra utveckling 
av Bodavallens idrottsområde. Detaljplanen skapar förut-
sättningar för idrottsområdet att utvecklas över tid och för 
fler verksamheter att nyttja området. I området planeras 
ett allaktivitetshus med fullstor idrottshall och lokaler för 
skol- och föreningsverksamheter. Detaljplanen tillskapar fler 
byggrätter som möjliggör att framtida behov kan tillgodoses.

Detaljplanen är i linje med Översiktsplanens intentioner. Hela 
planområdet är utpekat i grönområdesplanen. Den aktuella 
ytan för detaljplanen är redan exploaterad med idrottsanlägg-

ningar och är därmed klassad på grund av rekreationsvärden 
Detaljplanen stärker de rekreationsvärden som redan finns 
i området och bedöms inte påverka angränsande befintliga 
naturvärden. Den grönyta som berörs planläggs som park.

Planförslaget möjliggör ett samutnyttjande av både lokaler 
och parkeringsytor samt förtätning av idrottsverksamheter, 
vilket bidrar till god resurshushållning och mer effektiv 
markanvändning. Genom att flera idrottsverksamheter 
samlokaliseras kan det även bidra till minskade transporter. 
Området är tillgängligt med gång och cykel och har goda 
möjligheter att nås med kollektivtrafik. Inne på planområdet 
planeras det vara  bilfritt förutom för behörig trafik.

Planutformningen lever upp till Kommunstyrelsen plan-
uppdrag om fullstor idrottshall, verksamhetslokaler för 
Bodaskolans förskoleklasser, lokaler åt Borås AIK, utökade 
funktioner för gemensamma ytor, samlingslokal för allmän-
heten, att hela idrottsområdet bör ingå i detaljplanen, ytterli-
gare byggrätter för att möta framtida behov av idrottslokaler 
och att möjliggöra att olika intressen förenas i området.

Planförslaget lever upp till Kommunstyrelsens planuppdrag 
genom att möjliggöra för fler idrottsverksamheter att 
samlokaliseras vid Bodavallen. Det finns även utrymme för 
ytterligare idrottsverksamheter för att möta framtida behov. 
Kommunstyrelsen ställer sig därför positiv till detaljplanen. 

Kommunstyrelsens kommentar:
Den norra entrén utgörs i planförslaget av både kvartersmark 
och allmän plats mark. Kommunstyrelsen ser svårigheter vid 
genomförandet och skötsel av denna yta. Samhällsbyggnads-
nämnden bör pröva en reviderad planutformning i denna del. 

Kommentar
Den norra entrén har ändrats till användningen gata. Längs 
planområdets östra sida är det numera gång- och cykelväg.

S2 Länsstyrelsen
Länsstyrelsen gör följande bedömning enligt PBL och MB. 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en utveckling för 
idrottsändamål av området kring Bodavallen. Planförslaget 
inkluderar nya idrottshallar, lokaler för föreningsverksamhe-
ter samt skola. Området ligger i östra Borås, norr om väg 40 
vid Hultamotet. 

Länsstyrelsens samlade bedömning 
Med hänsyn till ingripandegrunderna i 11 kap 10 § PBL och 
nu kända förhållanden bedömer Länsstyrelsen att frågor som 
berör miljökvalitetsnormer samt hälsa och säkerhet (buller, 
förorenad mark, riskfrågor och geotekniska frågor) behöver 
lösas på ett tillfredsställande sätt i enlighet med vad som 
anges nedan för att ett antagande inte skall prövas av Läns-
styrelsen. 

 »

 »
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Motiv för bedömningen 
Länsstyrelsen befarar inte att: 

 » Riksintresse kommer att skadas påtagligt 
 » Mellankommunal samordning blir olämplig 
 » Strandskydd upphävs i strid med gällande bestämmelser 

(MB 7 kap) 

Länsstyrelsen kan dock i nuläget inte utesluta att: 

 » Miljökvalitetsnormer riskerar att inte följas
 » Bebyggelse blir olämplig för människors hälsa och 

säkerhet eller till risken för olyckor, översvämning eller 
erosion (buller, strålning, risk för olyckor, översväm-
ning, erosion) 

Prövningsgrunder enligt PBL 11 kap. 10§ 
Miljökvalitetsnormer för vatten 
Planbeskrivningen behöver till granskningsskedet komplet-
teras med uppgifter om behov av fördröjningsvolym för 
varje föreslagen åtgärd. Kommunen behöver så långt det går 
säkerställa dagvattenhanteringen i plankartan antingen med 
avsatt yta eller planbestämmelse. 

Av planbeskrivningen framgår att kommunen anser att 
föroreningshalterna är ringa och att inga särskilda åtgärder 
behövs för att avhjälpa dessa. Detta ställningstagande behö-
ver motiveras, dels genom att föroreningsberäkningarna för 
planområdet behöver presenteras i planbeskrivningen, dels 
genom att dagvattnets beskaffenhet behöver stämmas av mot 
miljökvalitetsnormerna för berörd vattenförekomst (Lillån). 
Icke-försämringskravet är inte menat att vara en jämförelse 
mellan nuläget och framtida föroreningssituation utan mellan 
den framtida föroreningssituationen och recipientens behov 
av renat dagvatten för att miljökvalitetsmålen ska kunna nås.

Länsstyrelsen anser vidare att planbeskrivningen behöver 
presentera specifika dagvattenåtgärder för dagvattnet från 
konstgräsplanerna för att förhindra att gummigranulat sprids 
vidare i dagvattensystemet eller till andra dagvattenåtgärder 
inom planområdet. 

I dagvattenutredningen står det att en byggrätt på 1500 kvm 
har beviljats men att den inte inkluderas i beräkningarna i 
utredningen. Kommunen behöver visa på att den planerade 
dagvattenhanteringen kan hantera dagvattnet från hela 
planområdet med den planerade byggnationen på plats. 

Hälsa och säkerhet - förorenad mark 
Länsstyrelsen instämmer i kommunens bedömning att 
eventuella föroreningar i fyllnadsmassor inom planområdet 
behöver utredas till granskningsskedet. 

Kommunen anger att det finns en miljöteknisk markunder-
sökning framtagen för fastigheten som visade på att inga 
betydande föroreningar fanns. Kommunen anger vidare i 
planbeskrivningen att det till granskningen kommer att tas 
fram en miljöteknisk markundersökning för att fastställa 
markens lämplighet för känslig verksamhet i norr och utreda 
om det finns föroreningar i området där väg ska byggas. I 
undersökningen av betydande miljöpåverkan i detaljplan 
anges det att det finns fyllnadsmassor inom området som 
motiverar att en översiktlig markmiljöundersökning kan 
behöva göras och att detta kommer att göras inför gransk-
ningen. Länsstyrelsen välkomnar detta. 

Länsstyrelsen anser att det är viktigt att samtliga områden 
där det misstänks att fyllnadsmassor som kan vara föro-
renade inom planområdet omfattas av den översiktliga 
miljötekniska markundersökning som ska tas fram till 
granskningsskedet. Påträffas föroreningar ska dessa avgrän-
sas och en riskbedömning över påträffade föroreningar i 
förhållande till planerad markanvändning tas fram. Om 
riskbedömningen kommer fram till att det krävs åtgärder för 
att planerad markanvändning ska kunna medges ska förslag 
till åtgärder beskrivas samt lämplig planbestämmelse införas 
i plankartan som säkerställer att åtgärder kommer att utföras. 
Alla steg i processen bör stämmas av med miljöförvaltningen 
i Borås som är tillsynsmyndighet. 

Hälsa och säkerhet – buller 
Länsstyrelsen anser att kommunen behöver beakta buller 
både i byggnadsprocessen och i användningsfasen. Detta 
då planområdet ligger i nära anslutning till bostäder. Vad 
gäller byggnadsprocessen så hänvisar Länsstyrelsen till 
Naturvårdsverkets allmänna råd om (2004:15) om buller från 
byggplatser. 

Kommunen skriver i planbeskrivningen att riktvärden 
uppnås för skolgård. Länsstyrelsen skulle vilja se ett reso-
nemang kring hur kommunen har kommit fram till detta. 
Enligt trafikutredningen så är trafiken per årsmedelvardags-
dygn (ÅMVD) (Trafikverket använder ÅDT) på väg 40 cirka 
33 700 fordon per dygn, hastigheten är 80 km/h och avstån-
det till den nya skolgården cirka 380 – 400 meter. Enligt 
Boverkets vägledning Hur mycket bullrar vägtrafiken? så kan 
bullernivån hamna på cirka 58 dBA vid en ÅDT på 33 700, 
hastighet på 80 km/h och ett avstånd på 350 meter. Det är 
därför osäkert om riktvärdet 55 dBA för övriga vistelseytor 
inom skolgården kan uppnås vid ett avstånd på 380 meter. 
De är ännu mer osäkert om riktvärdet för de delar av gården 
som är avsedda för lek, vila och pedagogisk verksamhet kan 
uppnås, vilket är 50 dBA. Länsstyrelsen anser att kommunen 
behöver motivera närmare varför det bedöms att en god 
ljudmiljö kan uppnås för den planerade skolan. 
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Hälsa och säkerhet – riskfrågor 
Kommunen har gjort en riskbedömning med avseende på 
farligt godstransporter på närliggande väg 40. De åtgärder 
som riskbedömningen resulterar i är reglerade på plankartan. 
Länsstyrelsen har inga ytterligare synpunkter angående detta.

Kommunen har gjort en separat riskbedömning med avse-
ende på ammoniakhanteringen i den befintliga kylanlägg-
ningen som finns inom planområdet. I denna riskbedömning 
kommer kommunen fram till att den samlade bedömningen 
är att risknivån för området kring den aktuella anläggningen 
är acceptabel utan att riskreducerande åtgärder behöver 
vidtas. 

I riskbedömningen avseende farligt gods finns det dock en 
åtgärd som kräver bebyggelsefritt avstånd på 100 meter från 
kylanläggningens teknikrum till nya byggnader med stadigva-
rande vistelse som inte anses tillhöra riskkällan. Det behöver 
klargöras om risknivån medför att riskreducerande åtgärder 
eller säkerhetsavstånd behöver vidtas med hänsyn till kylan-
läggningen. Om sådana tilltag eller åtgärder krävs behöver 
detta också regleras på plankartan. En samlad bedömning av 
vilken påverkan de båda har på planområdet bör finnas med i 
planhandlingarna. 

Hälsa och säkerhet – Geoteknik 
Kommunen anger att en geoteknisk utredning ska tas fram 
till granskningsskedet. Länsstyrelsen instämmer med att de 
geotekniska frågorna behöver utredas. Yttrande från SGI 
daterat 2022-09-22 bifogas. 

Råd enligt PBL och MB 
Buller från idrottsplatser 
Enligt Naturvårdsverkets Vägledning om buller från idrotts-
platser (2021) så hamnar de två lägenhetshusen närmast 
fotbollsplanerna och den nya isbanan i så kallad gul zon 
vilket innebär att det finns en liten risk för att verksamheten 
kan ge upphov till olägenhet för människors hälsa. Läns-
styrelsen anser därför att kommunen bör beakta faktorer som 
till exempel avstånd mellan anläggning och boende, använd-
ningstider, intensitet vid användning och publiktillströmning 
om det ska spelas matcher, anordnas större event eller 
turneringar. Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen 
utgår från Naturvårdsverkets vägledning i detta arbete. 

Skyfall 
Kommunen har tagit fram en dagvattenutredning vilken är 
bra. Denna beskriver på ett översiktligt sätt skyfallspåverkan 
inom planområdet. De förslag som presenteras är främst 
kopplat till dagvattenhanteringen. Kommunen bör tydligare 
beskriva vilken påverkan ett 100-års regn får på planområdet 
och om det behöver vidtas några ytterligare åtgärder. 

Natur 
Enligt länsstyrelsens kartunderlag finns en särskilt skydds-
värd grov ek mellan två mindre gångvägar direkt väster om 
den norra fotbollsplanen. Det är oklart om den står inom 
parkmark eller kvartersmark. Kommunen bör säkerställa att 
trädet hamnar inom markanvändning Park eller på annat sätt 
skydda trädet. 

Trafik 
Länsstyrelsen instämmer med Trafikverket om att kommuner 
bör bedöma vilken påverkan anläggningen får på trafiksyste-
met. Vidare instämmer Länsstyrelsen i att det är positivt att 
gång- och cykelvägnätet avses knyta samman bättre med den 
nya anläggningen. 

Behov av miljökonsekvensbeskrivning (MKB) 
Kommunen har bedömt att ett genomförande av detaljplanen 
inte innebär betydande miljöpåverkan. Länsstyrelsen delar 
denna bedömning. Således behöver inte en MKB tas fram.

Kommentar
Dagvatten- och skyfallsutredning har kompletterats och 
bestämmelse har förts in på plankartan. Planbeskrivningen 
har kompletterats med information om miljökvalitetsnormer. 
Planbeskrivningen har kompletterats med information om 
hur gummigranulat hanteras idag. 

Markteknisk utredning har genomförts och plankartan har 
kompletterats med bestämmelse om marksanering.

Planbeskrivningen har kompletterats med information om 
nuvarande bullersituation. Plankartan har kompletterats med 
bestämmelse om buller.

Då riskkällorna inte bedöms påverka varandra har ingen 
samlad bedömning gjorts.

Geoteknisk utredning har tagits fram och inga hinder för 
exploatering har identifierats.

Planbeskrivningen har kompletterats med resonemang om 
buller från idrottsplatser.

Bestämmelse som syftar till att skydda skyddsvärda träd har 
förts in på plankartan. Skyddsvärda träd får endast påverkas 
efter samråd med länsstyrelsen.

En kompletterad trafikutredning har genomförts och visar på 
att planförslaget inte förvärrar omkringliggande trafiksitua-
tion.
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S3 Trafikverket 
Trafikverket har fått rubricerat ärende av Borås Stad för 
yttrande i samrådsskedet. Planens syfte är att möjliggöra en 
utveckling av Bodavallens idrottsområde med bland annat ett 
allaktivitetshus som har en fullstor idrottshall och lokaler för 
skol- och föreningsverksamheter som även ska vara tillgäng-
lig för allmänheten. Kommunen har som mål att skapa en 
helhetslösning för trafik och angöring.

Infrastruktur
Planområdet ansluter till en kommunal väg som leder vidare 
till trafikplats Brämhult och riksväg 40 och för vilken 
Trafikverket är väghållare. Vägen utgör en del av det funk-
tionellt prioriterade vägnätet och utgör också riksintresse för 
kommunikationer enligt 3 kap 8 § miljöbalken.

År 2019 uppmättes årsdygnstrafiken (ÅDT) på väg 40 öster 
om motet till 22 204 fordon, varav 2681 lastbilar och väster 
om motet till 30685 varav 3161 lastbilar. Skyltad hastighet är 
80 km/h.

Området ligger inom område för framtida riksintresse för 
nya stambanor delen, Linköping-Borås, enligt 3 kap 8 § 
miljöbalken. Vidare ligger planområdet inom MSA-ytan för 
riksintresset Jönköpings flygplats.

Trafikverkets synpunkter
Trafik
En trafikutredning har tagits fram, Trafikutredning Hässle-
holmen/ Bodavallen, 2021-11-11 Sweco Sverige AB.

Trafikverket anser att kommunen behöver förtydliga den 
något så att en bedömning av dess rimlighet är möjlig att 
göra. Kommunen behöver redovisa vilka trafikmängder de 
använt sig av under maxtimmen i analysen samt belastnings-
grader för alla tillfarter. Även ett kort resonemang kring 
exploateringens påverkan på ramperna från riksväg 40 bör 
kompletteras så att påverkan på riksväg 40 framgår tydligare 
i texten.

Anläggningen är avsedd för bla skolverksamhet. I planbe-
skrivningen redogörs för att gång-och cykelbanor knyts 
samman genom planområdet. Trafikverket anser att det är 
positivt att kommunen tar ett helhetsgrepp kring trafikfrå-
gorna inklusive gång och cykel. I planbeskrivningen står 
inget om hur gående och cyklister från området söder om 
riksväg 40 kan ta sig till området. Hur bedömer kommunen 
behovet av att korsa riksväg 40 till följd av detaljplanens 
genomförande? Bedömer man att befintlig GC-infrastruktur 
över riksväg 40 är tillräcklig för de behov som kan tänkas 
uppstå?

Dagvatten
En dagvattenutredning har tagits fram. Dagvattnet leds till 
ett dike söder om planområdet. Kommunen avser att göra 
en noggrannare undersökning av dikets kapacitet i projekte-
ringsskedet. Trafikverket anser inte att nuvarande utredning 
är tillräcklig.

Trafikverket anser att man i planskedet behöver undersöka 
dikets kapacitet samt bedöma om den ökade belastningen 
på diket medför ökad belastning nedströms på någon av 
Trafikverkets anläggningar. Om så är fallet så behöver 
fördröjning av dagvatten hanteras och regleras i planen. 
Trafikverket accepterar inte att belastningen på Trafikverkets 
anläggningar efter planerad exploatering överskrider dagens 
belastning. Ytterligare utredning av frågan krävs således.

Genomförandefrågor
Trafikverket noterar att plangränsen är nära Trafikverkets 
vägområde. Genomförandebeskrivningen redogör inte för 
någon påverkan på Trafikverkets intressen under byggtiden. 
Trafikverket vill att kommunen klargör om planens genom-
förandefas beräknas få påverkan på Trafikverkets vägområde/
anläggning. Om så är fallet behöver kommunen ha en djupare 
dialog med Trafikverket om detta innan planens granskning.

Risk
En riskutredning har tagits fram, Borås Stad riskbedömning 
för ny detaljplan, Bodavallen, del av Hässleholmen 3:1, 
Bengt Dahlgren 2021-10-26 Trafikverket har tagit del av 
utredningen och anser att riskerna är hanterade utifrån våra 
intressen.

Aktuellt planområde ligger öster om stationsläget för den 
nya stambanan i Borås. Området öster om stationsläget 
ingår i den pågående utredningen för nya stambanor, delen 
Göteborg-Borås för att översiktligt visa på konsekvenserna 
för den fortsatta sträckningen från aktuellt stationsläge. 
Området där planområdet ligger ingår dock i nästa delsträcka 
för nya stambanor, delsträckan Borås-Jönköping. För denna 
sträcka pågår ingen formell planläggningsprocess. Enligt 
den av regeringen beslutade nationella infrastrukturplanen 
för perioden 2022-2033, finns medel avsatta för planering av 
sträckan. Trafikverket har som inriktning att påbörja plane-
ring av sträckan Linköping-Borås senast 2026.

Trafikverket hänvisar tills vidare till beskrivningar och 
resultat från Åtgärdsvalsstudie Höghastighetsjärnväg Linkö-
ping–Borås, daterad 2018-03- 31, med publikationsnummer 
2018:104. Vi hänvisar också till det pågående arbetet med nya 
stambanor, delsträckan Göteborg-Borås där val av stations-
läge och linjeföring kan ge en indikation på vilka delar öster 
om stationen i Borås som kan påverkas av den kommande 
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järnvägsanläggningen. Sammanfattningsvis är det därmed 
osäkert hur planområdet kommer att påverkas av den nya 
stambanan, delsträckan Borås-Jönköping.

MSA-yta Landvetter flygplats och CNS utrustning
Trafikverket bedömer, mot bakgrund av den reglerade höjden 
i detaljplanen, att ingen flyghinderanalys behöver göras 
avseende MSA-ytan för riksintresset Landvetter flygplats. 
Luftfartsverkets CNS-utrustning befaras inte heller påverkas.

Sammantagen bedömning
Trafikverket bekräftar att planområdet ligger inom utpekat 
område för framtida riksintresse för nya stambanor 
Linköping-Borås och hänvisar tillsvidare till det genomförda 
Åtgärdsvalsstudien samt det pågående arbetet med nya 
stambanor, delen Göteborg-Borås.

Trafikverket anser att trafikanalysen behöver utvecklas 
liksom dagvattenutredningen. Det måste gå att utläsa av 
dessa utredningar hur Trafikverkets anläggningar riskerar att 
påverkas. Trafikverket anser också att kommunen behöver 
bedöma behovet av gång- och cykelrörelser förväntas öka 
från södra sidan om riksväg 40 till den norra sidan till följd 
av ett genomförande av planen. Om så är fallet behöver 
kommunen bedöma om åtgärder krävs av befintlig infra-
struktur för gång- och cykel.

Då plangränsen ligger nära Trafikverkets vägområde så 
anser Trafikverket att kommunen behöver klargöra genom-
förandeskedet och hur det förväntas påverka Trafikverkets 
anläggningar/vägområde.

Trafikverket ser fram emot att delta i den fortsatta planpro-
cessen. .

Kommentar
Dagvatten- och skyfallsutredning har kompletterats och 
bestämmelse har förts in på plankartan. Utredningen 
bedömer att planförslaget inte kommer medföra en ökad 
belastning på Trafikverkets anläggningar nedströms.

En kompletterad trafikutredning har genomförts och visar på 
att planförslaget inte förvärrar omkringliggande trafiksitua-
tion.

I dagsläget finns två passager över Riksväg 40 för cyklister, 
en trafikseparerad bro samt en bro för endast cykelister och 
gångtrafikanter. Inga åtgärder bedöms nödvändiga för att 
hantera ökad cykeltrafikmängd.

S4 Statens Geotekniska institut
Statens geotekniska institut (SGI) har från Borås Stad 
erhållit rubricerad detaljplan med begäran om yttrande. 
SGIs yttrande avser geotekniska säkerhetsfrågor såsom ras, 

skred, erosion och geotekniska frågeställningar kopplade till 
översvämning. Grundläggnings- och miljötekniska frågor, 
såsom hantering av radon, ingår således inte. Syftet med 
detaljplanen är att bland annat att möjliggöra byggnation av 
ett allaktivitetshus som inkluderar en fullstor idrottshall och 
lokaler för skol- och föreningsverksamheter som även ska 
vara tillgängligt för allmänheten. 

SGI:s synpunkter 
Detaljplaneområdet ligger inom ett område som enligt SGU:s 
kartering av ytliga jordlager består av fyllning ovan sandig 
maran. Direkt väster om området finns ett höjdparti med 
sandig morän, där även berg i dagen karterats. Höjdskillna-
den mellan Bodavallen och höjden i väster är som mest ca 15 
m. 

En grov uppskattning baserat på höjder angivna i dagvatten-
utredningen och avståndsmätning i digitalt lcartunderlag 
är att släntens brantaste lutning är ca 20°. I översiktliga 
stabilitetskarteringar bedöms slänter i morän med lutning > 
17° som potentiellt känsliga för ras. 

SGI anser att det behöver säkerställas att planen varken 
påverkar eller påverkas av områden i direkt anslutning till 
planområdet, vilket gör att även stabilitetsförhållanden 
utanför planområdet behöver klarläggas. 

Då det nämnda höjdpartiet är nära angränsande planområdet 
anser SGI att slänten behöver utredas med hänsyn till block- 
och bergstabilitet.

Kommentar
Utredning har genomförts och redovisar inga problem för 
möjlig exploatering.

S5 Tekniska nämnden
Tekniska nämnden tillstyrker förslaget till detaljplan för 
Hässleholmen, del av Hässleholmen 3:1, Bodavallen.

Sammanfattning (Ärendet i sin helhet)

Detaljplanens syfte är att möjliggöra en utveckling av Boda-
vallens idrottsområde med bland annat ett allaktivitetshus 
som inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för skol- 
och föreningsverksamheter som även ska vara tillgängligt 
förallmänheten. Planen ska skapa förutsättningar för att 
området ska utvecklas över tid och ge möjlighet för fler att 
nyttja området. Målet är att binda ihop området till en helhet 
och skapa en bättre helhetslösning för trafik och angöring.

Tekniska nämnden anser att detaljplaneförslaget innebär 
en förbättring av trafiksäkra lösningar inom planområdet. 
Detta genom att en ny infartsförbindelse till planområdet 
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vid återvinningscentralen anläggs samt via ökad separation 
mellan motorfordon och fotgängare och cyklister på gång- 
och cykelvägar i planområdet - som idag tillåter blandtrafik.

 Hässleholmsparken, väster om planområdet, definieras som 
Klass III i grönområdesplanen och är ett välbesökt grönom-
råde med bl.a. elljusspår, stigar samt gång- och cykelvägar. 
Planförslaget bedöms inte påverka parken negativ 

Tekniska nämnden tillstyrker förslaget till detaljplan. 

Ärendet i sin helhet 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra en utveckling av 
Bodavallens idrottsområde med bland annat ett allaktivi-
tetshus som inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler 
för skol- och föreningsverksamheter som även ska vara 
tillgängligt förallmänheten. Planen ska skapa förutsättningar 
för att området ska utvecklas över tid och ge möjlighet för 
fler att nyttja området. Målet är att binda ihop området till en 
dynamisk helhet och skapa en helhetslösning för trafik och 
angöring. 

Tekniska nämnden anser att detaljplaneförslaget innebär 
en förbättring av trafiksäkra lösningar inom planområdet. 
Detta genom att en ny infartsförbindelse till planområdet 
vid återvinningscentralen anläggs samt via ökad separation 
mellan motorfordon och fotgängare och cyklister på gång- 
och cykelvägar i planområdet - som idag tillåter blandtrafik. 
Framtaget trafikförslag innebär att endast behörig motor-
trafik tillåts köra in till det centrala området via en ny till-
fartsväg i väster. Resterande motorfordon till idrottsområdet 
hänvisas till en parkeringsyta vid områdets södra sida.

Gång- och cykelbanor som kantar området knyts samman 
genom planområdet. Detta kopplar samman allaktivitetshuset 
och områdets idrottsfält med Borås Stads huvudcykelstråk. 
Befintliga gång- och cykelvägar som återfinns på parkmark 
med egenskapsbestämmelse gc-väg1 kan alternativt avgränsas 
och ersättas med användningen Allmän platsmark Gång- och 
cykelväg eftersom de avser områden avsedda främst för 
gång-, cykel- och mopedtrafik.

Hässleholmsparken, väster om planområdet, definieras som 
Klass III i grönområdesplanen. Planförslaget bedöms inte 
påverka parken negativt. Planförslaget innebär att befintlig 
idrottsplats kan utvecklas med fler idrottsaktiviteter och 
även kompletteras med andra aktiviteter. Platsen kan därmed 
utvecklas till en tryggare mötesplats för fler. 

Tekniska nämnden tillstyrker förslaget till detaljplan.

S6 Miljö och konsumentnämnden
Miljö- och konsumentnämnden tillstyrker fortsatt planarbete 
avseende detaljplanen.

Lagstöd
2 kap. 6 § Miljöbalken, Lokaliseringsprincipen
För en verksamhet eller åtgärd som tar i anspråk ett mark- 
eller vattenområde ska det väljas en plats som är lämplig 
med hänsyn till att ändamålet ska kunna uppnås med minsta 
intrång och olägenhet för människors hälsa och miljön.

2 kap. 3 § Plan och bygglagen
Planläggning enligt denna lag ska med hänsyn till natur- och 
kulturvärden, miljö- och klimataspekter samt mellankom-
munala och regionala förhållanden främja en långsiktigt god 
hushållning med mark, vatten, energi och råvaror samt goda 
miljöförhållanden i övrigt.

Sammanfattning
Planens syfte är att möjliggöra en utveckling av Bodavallens 
idrottsområde med bland annat ett allaktivitetshus som 
inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter som även ska vara tillgängligt för 
allmänheten. Den här typen samhällsplanering ger barn och 
allmänhet större möjlighet att ha en aktiv fritid nära hemmet 
och skolan. Vilket ligger i linje med stadens ambition att 
arbeta med integration, folkhälsa, tillgänglighet och barns 
rättigheter. Utevistelse och fritidsaktiviteter i närheten av 
hemmet och skolan gynnar mindre bilåkning och därmed 
minskade koldioxidutsläpp som bidrar till att hålla koldioxid-
budgeten nere.

Ärendebeskrivning
Planens syfte är att möjliggöra en utveckling av Bodavallens 
idrottsområde med bland annat ett allaktivitetshus som 
inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter som även ska vara tillgängligt för 
allmänheten. Planen ska skapa förutsättningar för att områ-
det ska utvecklas över tid och ge möjlighet för fler att nyttja 
området. Målet är att binda ihop området till en dynamisk 
helhet och skapa en helhetslösning för trafik och angöring. 
Planförslaget kräver inga kompensationsåtgärder då natur 
och miljö inte påverkas negativt. Miljöstrategiska avdelningen 
har varit med i det tidiga skedet såväl i en Projektstudio som i 
planarbetsgruppen.

Miljöförvaltningens bedömning
Det planeras inte för bostäder i detaljplanen och därför blir 
inte frågorna som rör luft och buller lika aktuella. Marken 
har varit exploaterad för idrott och naturmarken i öster 
kommer inte att bebyggas. Ökad andel hårdgjord yta medför 
att vattenfrågorna blir viktiga att lösa. I planbeskrivningen 
påpekas det att det är viktigt att den planerade bebyggelsen 
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utformas så att lågpunkter och instängda områden undviks 
samt att marken höjdsätts så att vatten ges möjlighet 
att avrinna bort från byggnader. Markföroreningar och 
skyddsavstånd till risker i området är såhär långt möjligt 
omhändertagna. Eventuella markföroreningar från olja 
under den gamla fotbollsplanen har undersökts i det tidiga 
skedet och konstaterats inte vara ett problem. Möjligheten 
för ett hållbart resande är viktig. Miljöförvaltningen anser att 
Kommunens val att prioritera bilfria gång- och cykelstråk i 
öster är positivt.

Konsekvensbedömning
Social dimension
Den här typen samhällsplanering ger barn och allmänhet 
större möjlighet att ha en aktiv fritid nära hemmet och 
skolan. Vilket ligger i linje med stadens ambition att arbeta 
med integration, folkhälsa, tillgänglighet och barns rättighe-
ter.

Ekologisk dimension
Utevistelse och fritidsaktiviteter i närheten av hemmet och 
skolan gynnar mindre bilåkning och därmed minskade 
koldioxidutsläpp som bidrar till att hålla koldioxidbudgeten 
nere.

S7 Borås Energi och Miljö
Vi har följande synpunkter i ärendet.

Vi önskar att stycket om dagvatten hamnar under punkt 4 så 
som planbeskrivningar brukar byggas upp.

Under punkt 4 kan följande information läggas med: ´Under 
isbanan har Borås Energi och Miljö vatten och spillvattenled-
ningar. Det finns en överenskommelse mellan Borås Energi 
och Miljö och Borås stad som säger att vid ett rörbrott tar 
Borås stad kostnaderna för eventuella skador på konstgräs 
och kylrör samt kostnader som uppkommer i samband med 
att verksamheterna kan bli påverkade. Borås Energi och 
Miljö tar kostnaderna för reparation av rör samt grusåterfyll-
ning.́

Kommentar
Planbeskrivning har justerats.

S8 Borås Elnät
Elnät
Ingen erinran

Stadsnät
Ingen erinran

S9 Lantmäterimyndigheten
Lantmäterimyndigheten har inga synpunkter på planförslaget.

S10 Kulturnämnden
Kulturnämnden tillstyrker detaljplanen för Hässleholm, del av 
Hässleholmen 3:1 m.fl. (Bodavallen).

Ärendet i sin helhet
Detaljplanen syftar till att utveckla Bodavallens idrottsområde 
i stadsdelen Hässleholmen. I norra delen av planområdet 
möjliggörs ny bebyggelse i form av ett allaktivitetshus med 
fullstor idrottshall, läktare för 500 personer och lokaler för 
skol- och föreningsverksamhet. I mitten av området möjlig-
görs bebyggelse såsom klubbstuga, omklädningsrum och 
förråd. Ett uttalat mål är att planen ska bidra till områdets 
identitet, trygghet och stolthet. Allaktivitetshuset avses 
fungera som mötesplats och ska öka den upplevda tryggheten 
i området. Byggnaden ska gestaltas så att ingen sida upplevs 
som en otrygg baksida. Detta säkerställs genom att byggnaden 
förses med fönster i alla riktningar, därmed sprids ljus i flera 
riktningar när aktivitet pågår i hallen. Planområdet rymmer 
ingen bebyggelse med höga kulturhistoriska värden. Den i 
väster angränsande Hässleholmsparken, med höga naturvär-
den, påverkas inte av planen.

Kulturnämnden ser positivt på att Bodavallen utvecklas som 
att mötesplatser skapas.

S11 Räddningstjänsten
Räddningstjänsten har följande synpunkter: 

Räddningstjänstens insatsmöjligheter
Avståndet från räddningstjänstens uppställningsplats för 
släckfordon till angreppsväg såsom entré, bör inte överstiga 
50 meter. Om gatunätet eller motsvarande inte ger åtkomlig-
het ska särskild räddningsväg skapas. Räddningsvägen ska 
vara skyltad, snöröjas vintertid och bör anslutas i närheten till 
byggnadens gatuadress.

Räddningsvägen ska ha följande utformning: 

 » Fri vägbredd 3,0 meter
 » Fri höjd 4,0 meter
 » Högsta längdlutning 8 %
 » Högsta tvärfall 2 %
 » Minsta vertikalradie 50 meter

Det bör förtydligas i planbeskrivningen att för att uppfylla 
krav på räddningstjänstens insatsmöjligheter kan rädd-
ningsvägar behöva anläggas om inte de ordinarie vägarna 
uppfyller kraven på räddningsväg och avstånd mellan väg och 
angreppsväg för byggnader. 
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Närhet till farligt godsled samt riskutredning ammonia-
kanläggning 
Räddningstjänsten har tidigare varit involverad i arbetet med 
närhet till farligt godsled samt riskutredning ammoniakan-
läggning. Slutsatser och åtgärder i riskutredningarna bedöms 
vara hanterade i planbeskrivning samt plankarta. Räddnings-
tjänsten har inga synpunkter på dessa delar. 

Släckvatten
Vid bilbränder i parkeringsgarage finns risk för att en stor 
mängd kontaminerat släckvatten skapas till följd av släck-
ningsarbetet. Parkeringshuset bör förses med ett system som 
förhindrar släckvatten att komma ut i VA-nätet. Exempel 
på lösningar är att utloppet från parkeringshuset förses med 
avstängningsventil, parkeringshus utan dagvattenbrunnar 
etc. Ett annat alternativ är att möjligheter finns att stänga 
dagvattenledningar innan de lämnar planområdet.

Parkeringshuset bör förses med ett system som förhindrar 
släckvatten att komma ut i VA-nätet. Räddningstjänsten 
rekommenderar att detta läggs in som en planbestämmelse i 
plankartan samt beskrivs i planbeskrivning. 

Brandvatten
Enligt räddningstjänstens underlag för brandposter finns 
det inte tillräckligt med brandposter i aktuellt område. Det 
bör säkerställas i fortsatt arbete att brandpostnätet uppfyller 
kraven enligt VAV P114, se krav nedan.

 » Avståndet från räddningstjänstens uppställningsplats 
för släckfordon till angreppsväg såsom entré, bör 
inte överstiga 50 meter. Avståndet från släckfordon 
till brandpost bör inte överstiga 75 meter. Avståndet 
mellan brandposter bör således inte överstiga 150 
meter.

 » Vattenflödet i brandposterna i området bör vara 1200 
liter/min enligt VAV P 114.

Planbeskrivningen bör kompletteras med rubrik/stycke som 
förklarar behovet av att brandposter säkerställs enligt krav 
ovan.

Kommentar
Planbeskrivningen har kompletterats med utformningskrav 
på räddningsvägar. Bedömningen görs att räddningsväg går 
att anlägga enligt planförslaget.

Bestämmelse om hantering av släckvatten har lagts till på 
plankartan.

Genomförandebeskrivningen har kompletterats med infor-
mation om brandposter.

S12 Fritids och folkhälsonämnden 
Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker samråd av 
Detaljplan för Hässleholmen, Hässleholmen 3:1 med flera, 
Bodavallen, Borås Stad, och skickar beslutet till Samhälls-
byggnadsnämnden.

Sammanfattning
Fritids- och folkhälsonämnden vill börja med att lyfta fram 
den gedigna processen kring Bodavallens utveckling. Det 
har genomförts ett flertal möten och enskilda dialoger, som 
engagerat många invånare och olika intressenter. Det plane-
rade allaktivitetshuset, med bland annat lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter samt en fullstor idrottshall, kommer 
att tillföra mycket för närområdet samt att avlasta andra 
idrottshallar i Borås. Det är mycket positivt att det möjliggörs 
på Bodavallens norra del.

På Bodavallens mittpunkt idag finns lokaler som ägs av 
Borås Stad. Fritids- och folkhälsonämnden har (2022-06-14) 
beslutat om anpassningar av dessa, vilket avser omklädnings-
rum, duschrum, sliprum och kök. Även befintlig förenings-
lokal är i stort behov av åtgärder. Förslaget är att den rivs och 
att det i anslutning till befintlig tegelbyggnad tillkommer två 
nya omklädningsrum samt förråd till idrottsföreningarna, då 
bedömningen är att det nya allaktivitetshuset inte kommer att 
kunna tillgodose alla dessa behov. Åtgärderna innebär att de 
tillfälliga omklädningsrum och förråd (paviljonger) avveck-
las. Kontinuerliga dialoger har förts med idrottsföreningarna 
som har lokaler.

För att tillgodose trafiksituationen kommer det behövas 
en ny väg till mittpunkten på Bodavallen och en ny 
parkeringsyta samt tillhörande gång -och cykelvägar i den 
södra delen. Dessa åtgärder är viktiga för att tillgodose både 
allmänhetens- och föreningarnas behov.

Fritids- och folkhälsonämnden beslutade (2022-05-17) att 
simbassäng- samt simhall i dagsläget inte bör prioriteras på 
Bodavallens aktivitetsområde. Däremot bör det möjliggöras 
i detaljplanen, att det längre fram i tiden ska finnas möjlighet 
att uppföra en simhall inomhus.

Fritids- och folkhälsonämnden anser att det är positivt att 
nya miljöer skapas i området där olika trygghetsaspekter lyfts 
in. Utformningen av hela området behöver ta hänsyn till 
många aspekter och behov, från samtliga föreningarssamt 
allmänhetens behov. Förslaget som berör inbyggnad av 
befintlig isbana (”övertryckshall”) bedöms därför inte som 
möjligt på Bodavallen.

För att ytterligare öka tillgängligheten till Bodavallen, vill 
Fritids- och folkhälsonämnden poängtera vikten av ett nytt 
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stråk mot Hässleholmen framöver kan anläggas genom 
skogen samt att skapa nya platser, med fokus på naturlek och 
friluftsliv.

Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker detaljplanen i sin 
helhet.

Ärendet i sin helhet
Planens syfte är att möjliggöra en utveckling av Bodavallens 
idrottsområde med bland annat ett allaktivitetshus som 
inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter som även ska vara tillgängligt förall-
mänheten. Planen ska skapa förutsättningar för att området 
ska utvecklas över tid och ge möjlighet för fler att nyttja 
området. Målet är att binda ihop området till en dynamisk 
helhet och skapa en helhetslösning för trafik och angöring.

Fritids- och folkhälsonämnden vill börja med att lyfta fram 
den gedigna processen som engagerat många invånare och 
olika aktörer som verkar för Bodavallens utveckling. Fritids- 
och folkhälsonämnden har inom ramen för sitt samarbets-
uppdrag ansvar för samverkan med Områdesnätverken på 
Hässleholmen, Hulta och Brämhult med omnejd och har 
medverkat till att sprida informationen både till invånare och 
till intressenter via dessa samt genomfört enskilda träffar för 
direkt dialoger med invånarna vid ett antal olika tillfällen.

Bakgrund
Sedan 2016 har Fritids- och folkhälsoförvaltningen, 
tillsammans med Lokalförsörjningsförvaltningen, Grund-
skoleförvaltningen (Lokalsamordning och Bodaskolan), 
Miljöförvaltningen, Tekniska förvaltningen, Samhäll-
byggnadsförvaltningen, Stadsledningskansliet (Strategisk 
samhällsplanering & mark och exploatering), Borås Energi 
och miljö, Borås AIK samt andra lokala aktörer och barn 
och unga i närliggande området, utrett behovet av att 
utveckla Bodavallens aktivitetsområde. År 2020 genomförde 
Lokalförsörjningsförvaltningen en förstudie för ett nytt 
allaktivitetshus på området, vilken ligger till grund för en 
betydande del av detaljplanens förslag.

Nulägesbehov
Det planerade allaktivitetshuset, med bland annat lokaler för 
skol- och föreningsverksamheter samt en fullstor idrottshall 
med större kapacitet, kommer att tillföra mycket för närom-
rådet. Gällande både tränings- och matchtider kommer det 
även att avlasta andra idrottshallar i Borås.

Fritids- och folkhälsonämnden ser det som mycket positivt 
att ett allaktivitetshus ges möjlighet att byggas på Bodavallens 
norra del. På Bodavallens mittpunkt idag finns ett klubbhus 

med tillhörande omklädningsrum som ägs av Borås AIK och 
dels andra omklädningsrum som ägs av Borås Stad. Både 
klubbhus och omklädningsrum är kraftigt eftersatta.

Kommentar
Detaljplanen omöjliggör inte ett öst-västligt stråk genom 
Hässleholmsparken.

S13 Lokalförsörjningsnämnden 
Planens syfte är att möjliggöra en utveckling av Bodavallens 
idrottsområde med bland annat ett allaktivitetshus som 
inkluderar en fullstor idrottshall och lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter som även ska vara tillgängligt för 
allmänheten. Planen ska skapa förutsättningar för att områ-
det ska utvecklas över tid och ge möjlighet för fler att utnyttja 
området. Målet är att binda ihop området till en dynamisk 
helhet och skapa en helhetslösning för trafik och angöring 
(BN 2020-2109). 

Lokaliseringen i staden är bra. Det är ett stort behov av 
ny idrottshall i området, både för föreningslivet och för 
Grundskoleförvaltningen. Byggrätten på totalt 6500 m2 
medger en satsning för en ny byggnad i form av idrottshall/
allaktivitetshus med skollokaler samt en omklädningsbygg-
nad åt fotbollsklubben. Resterande byggrätt blir ca 1300 m2, 
vilket kan användas till framtida byggnader åt föreningslivet 
eller garage. Den är dock starkt begränsande i sin storlek. 
Plankartans utformning i området runt befintliga byggnader 
där omklädningsrum och kylanläggningen finns idag bör 
ses över och inte begränsas med prickmark samt nockhöjd 
till ett plan. Detta för att vid planeringen av området kunna 
utforma och förlägga byggnader på bästa sätt med avseende 
på trygghetsperspektivet.

Lokalförsörjningsförvaltningen beslutar i enlighet med 
gällande delegationsordning att tillstyrka den föreslagna 
detaljplanen.

Kommentar
Nockhöjden för ytorna har höjts till 8 meter. Prickmarken 
har anpassats efter befintliga byggnader men inte utökats då 
bland annat angöring behöver säkerställas.

S14 Borås Kommuns Parkerings AB  
Bolaget ser positivt på utvecklingen av Bodavallens idrotts-
område och menar att bilagd trafikutredning redogör för hur 
parkering och trafik kan bidra till önskad utveckling av områ-
det. Bolaget tillstyrker detaljplanen med nedan kommentarer.

Bolaget håller med om bedömningen att planen kan genom-
föras genom att nyttja befintliga parkeringar i området. Detta 
då idrottsområdets aktiviteter huvudsakligen sker på andra 
tider än skol- och förskoleverksamheten vilket möjliggör 
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samnyttjande av parkeringsplatser. I takt med att området 
utvecklas och får fler besökare kan parkeringen behöva 
kompletteras. Bolaget ser därför positivt på att planen 
omfattar möjlighet att på sikt anlägga ett parkeringshus/
parkeringsdäck i områdets södra del.

Att planen omfattar förbättringar där man ökar separationen 
mellan motorfordon, fotgängare och cyklister ser bolaget 
som en förutsättning för områdets utveckling. Det är av 
yttersta vikt att fortsätta det löpande arbetet med att över-
vaka och reglera parkeringarna. Det är avgörande att blåljus 
med flera alltid kommer fram till platsen så också under 
byggtid.

S15 Naturskyddsföreningen Borås
Naturskyddsföreningen i Borås delar i stort slutsatserna i 
Undersökning av betydande miljöpåverkan i detaljplan. Där 
det går att gynna den biologiska mångfalden bör grönytor 
anläggas (som inte klipps innan i slutet av juli) och plantering 
träd och buskar göras.

Kommentar
Detta noteras. Centralt beläget i planområdets östra del finns 
yta avsatt för dagvattenhantering som kan användas för att 
gynna den biologiska mångfalden.

S16 Skanova
Skanova har inget att erinra mot detaljplanen.

Skanovas teleanläggningar/rättigheter berörs inte/påverkas 
inte av rubricerat planförslag.

Tvingas Skanova vidta undanflyttningsåtgärder eller skydda 
telekablar för att möjliggöra exploatering förutsätter Skanova 
att den part som initierar åtgärden även bekostar den.

3. Yttranden från sakägare

S17 Idrottslärarna på Bodaskolan 
 »

 »

 »

 »

 »

 »

 »

I dagsläget finns ingen belysning på området. Endast 
på cykelbana och på Bodahallen som finns i utkanten 
av området. För att skapa trygghet måste detta åtgärdas. 
Det innebär också att det inte går att utnyttja området 
under stora delar av året pga mörker, detta har påtalats 
många gånger tidigare men har inte åtgärdats.
Parkeringssituationen runt hallen och isbanan känns 
inte hållbar. Som det är nu är det kaos och många 
parkerar där den nya hallen ska byggas. Även om det 
byggs en parkering vid återvinningen, så ligger den för 
långt bort. Folk kommer inte att välja den, utan att 
korka igen vägarna. Det finns en outnyttjad gräsyta 
bredvid konstgräsplanen/isbanan. (se bild) Vad är 

tanken med den? Kan den bli parkering? Skolgård för 
förskoleklass/fritids istället för att behöva kapa befintlig 
löparbana?

Bygg en tillräckligt stor hall. Hässleholmen kommer 
att förtätas med ytterligare lägenheter samtidigt som 
Brämhult också växer. Det kommer att krävas ännu mer 
plats/tid i hall i framtiden.
Gör om den gamla Bodahallen till förskoleklass/fritids. 
Då får de närmare till skolgården. Vi får mer yta till 
idrott (den går inte åt till skolgård åt förskoleklass)
Tanken när man byggde aktivitetsområdet har inte 
fullföljts. Vi har en gjuten betongkoloss utanför (scenen 
som aldrig blev färdig). Vi har en pulkabacke som 
aldrig fylls med snö från isbanan, vilket tanken var. 
Bygger man något nytt måste man nu fullfölja sina idéer 
så att de inte rinner ut i sanden. 
Bygg en skatepark där den ofärdiga scenen idag är. 
Borås är en alldeles för stor stad för att inte ha en 
riktigt skatepark. Dagens park ligger där ingen bor.
Även om inte kullen bakom idrottshallen berörs i 
detaljplaneringen vill vi skicka med att vi önskar att 
den framöver förblir som den är. Det är en viktig yta 
för oss på idrotten då vi är där ofta med våra elever. 
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Många elever rör sig aldrig i skog och mark på fritiden. 
Däremot ser vi gärna att den underhålls, tillgänglighets-
anpassas och ses efter på ett bättre sätt än idag.

 »

 »

I de första planerna som kom om området fanns en 
hinderbana med i planerna. Vi skulle gärna önska det 
eller ett utegym, liknande det som byggts på Kransmos-
sen.
Vi idrottslärare vill gärna vara med i den fortsatta 
processen kring området och hallen då det är vår 
arbetsplats och våra elevers “klassrum”.

Kommentar
Byggnation av skatepark, hinderbana eller utegym omöjlig-
görs ej av planen, inte heller omdanandet av befintlig idrotts-
hall till skola/fritids. Önskemål hanteras ej i detaljplan utan 
kan tas vidare i dialog med Lokalförsörjningsförvaltningen, 
till vilka kommentarer vidarebefordras.

Parkering på gräsyta söder om allaktivitetshuset kan ej 
tillskapas då ytan behövs för fördröjning av dagvatten och 
skyfall.

S18 Brf Norra Milstolpen
Här kommer en sammanställning på de synpunkter Brf 
Norra Milstolpen har på det kommande projektet vid Boda-
vallen. Vi närvarade vid mötet i Bodaskolans matsal den 13/9 
och har därefter diskuterat det inom styrelsen.

Föreningen har de fem hus som med början ligger närmast 
Boda vårdcentral, och därefter hela vägen ner till Bodavallen.

De boende i det nedersta huset närmast Bodavallen är de som 
kommer blir mest berörda av nybygget.

 » Ingen motortrafik över huvud taget mellan vårt hus och 
den nya idrottshallen.

 » Farthinder för att stoppa ev. överträdelse av motortra-
fik.

 » Tydliga förbudsskyltar.
 » Bra belysning så området blir så tryggt som möjligt.
 » Bevakning så området inte blir ett tillhåll för ev. 

oegentligheter och massa annat spring.
 » Inte för sena aktiviteter kvällstid.

Vi finns tillgängliga och önskar gärna få komma till tals 
längre fram.

Kommentar
Motortrafik kommer ej tillåtas längs vägen öster om 
allaktivitetshuset. Övriga frågor noteras men är inte frågor 
som hanteras i detaljplanen. Dessa frågor vidarebefordras till 
berörda förvaltningar för vidare dialog.

S19 Borås Bandy
Borås Bandy startade bandyverksamheten för barn och 
ungdom 2012. Verksamheten har utvecklats till att på senare 
år även organisera seniorverksamhet. Seniorlaget har avance-
rat från starten säsongen 2018-2019 med spel i div 3 till spel i 
div 1 säsongen 2020-2021 som tyvärr blev inställd beroende 
på pandemin.

Säsongen 2021-2022 slutade laget 3:a i serien vilket innebär 
fortsatt spel i div 1 under nästkommande säsong. Vi tror att 
det är viktigt att även bedriva seniorverksamheten för att 
öka bandyintresset i Boråsregionen via ex uppmärksamhet 
i media och för att kunna skapa ekonomisk bas för Borås 
Bandy via partnerskap med företag.

Grundmålsättningen för Borås Bandy är att satsas på barn- 
och ungdomsverksamhet för pojkar och flickor med focus på 
bostadsområdena i närområdet runt Bodavallen där integra-
tion är en viktig komponent!

Bandyn bedrivs primärt under den mörkare årstiden när 
många andra idrottsaktiviteter ligger nere eller utövas i 
begränsad omfattning. Här tror vi bandyn kan komma att 
spela en viktig roll i framtiden med rätt förutsättningar. 
Integrationstanken spelade också en viktig roll när den 
nuvarande isbanan kom till för några år sedan.

Borås Bandy är hårt engagerad i Idrottsskolan både i 
Bodahallen och på Bodavallen när isen ligger, i Street Games 
ihop med RFSisu med provapå aktiviteter. Senaste säsongen 
höll Borås Bandy i Fritidsbankens verksamhet på Bodavallen 
med utlåning av skridskor och hjälmar. Vi i Borås Bandy har 
även egna skridskor och annan bandyutrustning för utlåning 
för att underlätta provapå aktiviteter. Borås Bandy är även 
med i andra aktiviteter i området för att skapa meningsfull 
sysselsättning och intresse för vår sport. Som ex kan nämnas 
att Borås Bandy deltog med bandyaktiviteter vid Hässlefesten 
tidigare i år. Trots alla dessa aktiviteter finner vi att det är en 
utmaning att få in tillräckligt många barn och ungdomar i 
vår verksamhet och framför allt från närområdet.

Borås Bandy följer vad som händer med vårt klimat. Vi kan 
konstatera att möjligheten till att ha is utomhus blir kortare 
då klimatet ändrar sig. Att åka skridskor ligger i den svenska 
vintersport själen. Bandy är en del av den. Tar man hand 
om den nya tekniken och bygger in isytan medför det att 
skridskoåkning och bandy blir en energieffektiv idrott. Följer 
vi i Borås med i den tekniska utvecklingen att hålla is i en 
hall med stor isyta där bandyn kan dela is med andra typer av 
utövare som behöver tillgång på is. Det kommer medföra att 
en is kan erbjudas för de boende kring Boda och Borås Bandy 
under mycket längre tid för ungefär samma energikostnad 
som dagens anläggning drar på en betydligt kortare period.
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Borås Bandy vill att Borås stad tillför en ishall i detaljplanen 
på Boda för bandy och allmänheten så väl som för skridsko-
sporten i stort. Under det ljusare halvåret kan en sådan hall 
bli ett positivt tillskott för fotbollen så väl som för en lång 
rad andra aktiviteter. Dessutom att vi tillsammans gör en 
utredning kring vad en inbyggd stor isyta kan tillföra Borås 
stad och Boda området. Borås Bandy ser mycket positivt på 
vad en hall kan betyda för utvecklingen vad gäller barn och 
ungdomar i verksamheten.

Vi i Borås Bandy medverkar till ökad integration bland barn 
och föräldrar i området. Vi vill visa hur vårt fantastiska 
föreningsliv fungerar i realiteten. Borås Bandy kan bidra till 
en mötesplats för både föräldrar och barn med engagerade 
ledare och vuxna förebilder, vilket vi tror är otroligt viktigt i 
dagens samhälle.

Barnen kan få en mötesplats där vi visar respekt för varandra 
samt bidrar till gemenskap och kamratanda. Engagera föräld-
rar är av yttersta vikt i alla föreningar likväl i Borås Bandy. 
Vi ser detta som vår uppgift och det kommer i förlängningen 
att leda till stora vinster för Borås kommun men framför allt 
leda till stora vinster för familjerna i fråga.

För att vi i Borås Bandy skall lyckas med detta är det av 
yttersta vikt att förlänga bandysäsongen. Det är inte lätt, 
näst intill omöjligt att lösa uppdraget på tre månader när 
isen ligger på Boda. Att föräldrar ”tvingas” att stå under 
bar himmel i regn och 4 plusgrader är inte optimalt. I vår 
analys har vi kommit fram till att det viktigaste orsakerna 
är att säsongen med is är för kort. Senaste säsongen låg isen 
klar i början av december fram till slutet av februari. Alltså 
knappt 3 månader! Dessutom är vädret en viktig faktor för 
att kunna bedriva en meningsfull verksamhet. Idag drabbas 
vår verksamhet av både regn, blåst, kyla och snö!

För att kunna bedriva en intressant och långsiktig verksam-
het som lockar många barn och ungdomar behövs en bandy-
hall med is under en längre period än i dagsläget! I dagsläget 
byggs bandyhallar på många håll som t.ex. i Mölndal, 
Göteborg (Rudalen), Kungälv är på gång, Skövde fick en hall 
förra året etc.

Till vår stora besvikelse kan vi konstatera att ingen bandyhall 
finns med i förslaget till ny Detaljplan för området! Från 
Borås Bandys sida kan vi konstatera att Borås kommun inte 
är intresserad av att se en positiv utveckling för bandyverk-
samheten i regionen med meningsfull sysselsättning under 
bra ledarskap och med bra förebilder för barn och ungdom!

Vi beklagar detta å det djupaste och hoppas att en bandyhall 
kan planeras in i den nya Detaljplanen!

Sedan i början av året har vi haft ett antal möten med 
Fritids- och Folkhälsoförvaltningen kring bla den planerade 
Allaktivitetshallen. I dessa samtal har det framkommit att 
de planerade omklädningsrummen är alldeles för små för 
bandyverksamhet med tanke på bl a den utrustning som 
bandyn kräver. Utrustningen är helt jämförbar med ishockey 
i omfattning. Vidare sägs skolan kräva tillgång till samtliga 
omklädningsrum under all skoltid.

Föreningarna som är verksamma på Boda vill vara kvar i 
området där klubbstuga, omklädningsrum etc finns idag. 
Detta betyder att planering kring omklädningsrum, förråd, 
torkrum, tvättmöjligheter, godkänt sliprum, mötesrum etc 
måste finnas utrymme för i den nya Detaljplanen.

När det gäller den planerade trafiksituation från den södra 
delen av området stödjer vi tanken om en ny väg in till den 
centrala delen av idrottsområdet för att helt komma bort 
från trafik på gång- och cykelbana. Vi önskar dock fortsatt 
parkeringsmöjligheter i det centrala området. Utrustningen 
som bandyspelare har med sig till träning och match är 
omfattande och att bära dessa väskor och klubbor från den 
planerade grusparkeringen är inte realistiskt. Framför allt inte 
för barn och ungdomar.

Vidare måste plats finnas för bussar med motståndarlag att 
kör in till den centrala parkeringsytan resp. för Borås Bandy 
när vi åker buss till bortamatcher.

Summering:

 » Borås Bandy vill ha med möjligheten för framtida ishall 
i den nya Detaljplanen för bla bandy så väl som en lång 
rad andra aktiviteter.

 » Utrymme för nya byggnader i den nya Detaljplanen för 
Föreningar att även i framtiden kunna driva verksam-
heterna från nuvarande plats i området.

 » Att den nya Detaljplanen fortsatt medger parkerings-
möjligheter på den centrala platsen i området inkl. 
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infart och parkering i samma område för gästande 
spelarbussar samt för egna bussar i samband med 
bortamatcher.

Kommentar
Föreslagen ishall inomhus möjliggörs inte då tryggheten 
i området bedöms försämras vid byggnation av en stängd 
hall. Även höjden på den föreslagna ishallen befaras påverka 
omgivningen negativt.

Planen möjliggör framtida byggnation kring nuvarande 
BAIK-stugan.

Parkeringsmöjligheter kring den centrala ytan har ej till-
godosetts, då målsättningen varit att undvika trafik genom 
området i största möjliga mån. Behörig motortrafik (t.ex. 
spelarbussar) kommer ha tillgång till det centrala området för 
av- och pålastning.

S20 Borås Rugby
Borås Rugby FC har medverkat vid mötet och har följande 
yttrande till detaljplanen. 

Planbeskrivning 
3. Gator och trafik 
Ny gång och cykelbana mellan gräsplanerna. Från besökspar-
kering till omklädningsrum på Boda IP. 

Vi anser att denna skall endast vara till för gångtrafik för de 
som parkerar på besöksparkeringen. Denna bör gå utmed 
konstgräsplanen och så nära den som möjligt. En gång och 
cykelbana inkräktar alldeles för mycket på området. 

Den upptar för mycket yta och kan medföra att vi inte kan 
hålla de säkerhetszoner som krävs runt planen enligt World 
Rugby för spel. Hela GC måste stängslas in om man släp-
per in cyklar/mopeder här medför det en risk att de kan ta 
sig in på både konstgräsplanen och gräsplanen och orsaka 
skadegörelse. Vi har för övrigt precis fått till så vår plan har 
internationella mått och kan därmed deltaga i seriespel och 
arrangera internationella matcher på Boda IP. 

Bifogar nedan en skiss över World Rugbys mått på planen 
och säkerhetszoner på 5m runt om planen

Kommentar
Nödvändig yta för seriespelsgodkänd rugbyplan har tillgo-
dosetts. Den nord-sydliga vägen mellan planerna är endast 
avsedd för gångtrafikanter.

4. Synpunkter från övriga

S21 Boende, Brämhult
Vår familj bor i Brämhult och barnen är 13 och 10 år gamla. 
Vår 13 åring går på Bodaskolan och 10 åringen på Myrås. Vi 
är en aktiv familj där 10 åringen kör mycket MTB och kick-
bike. Dessvärre finns det ingen bra kickbike-park någonstans 
i närheten och detta medför att vi i Brämhult får köra våra 
barn till Lundby vid ishallen för att dom ska ges möjlighet att 
åka sparkcykel. 

Vi har varit nere på Bodavallen vid ett flertal gånger och 
där hade det varit perfekt med ett område likt Lundbypark. 
Antingen som Lundbyhallen där man kan skejta inomhus 
eller så är förslaget att utveckla och förlägga en bana utom-
hus. Jag vill mest komma med en synpunkt då det är många 
barn som kör skejt/kick och jag tror det hade funnit samord-
ningsvinster i att utveckla Boda då det både hade lockat 
barnen ifrån Brämhult att integrera med Boda/Hässleholmen 
mer.

Kommentar
Inom användningen är det möjligt att anlägga skate- och 
kickbikepark. Det finns i dagsläget ingen aktör som planerar 
att bygga en sådan. Önskemålet vidarebefordras till fritid - 
och folkhälsoförvaltningen.
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5. Samrådsmöte

Inga övriga synpunkter inkomna från samrådsmöte. 

6. Kvarstående synpunkter

För att ha rätt att överklaga en plan ska man som sakägare 
ha lämnat skriftliga synpunkter antingen i samrådet eller i 
granskningen. Sakägarna listade nedan har lämnat sådana 
synpunkter som inte tillgodosetts. De som kommunen anser 
har tillgodosedda synpunkter är inte medräknade nedan och 
kommer inte att sändas en besvärshänvisning, som är ett 
brev som förklarar hur man överklagar. 

Kvarvarande synpunkter från sakägare
 »

 »

S20 Borås Bandy har lämnat önskemål om en ishall som 
inte tillgodosetts. De har även lämnat önskemål om 
parkering kring BAIK-stugan, vilket inte tillgodosetts.
S22 Idrottslärarna har lämnat önskemål om parkering 
söder om allaktivitetshuset som inte tillgodosetts.

Lista över besvärsberättigade 
Följande sakägare har inte fått sina yttranden tillgodosedda 
och har därmed rätt att överklaga detaljplanen. 

 » Borås Bandy
 » Idrottslärarna

Plan- och bygglovsavdelningen

Paulina Bredberg 
Enhetschef för planenheten

Sara Aneljung 
Planarkitekt

AL Studio AB - Plankonsult

Karl Sandman 
Planarkitekt

Kaj Norberg 
Planarkitekt

 
 
Helena Rengemo 
Planarkitekt
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